
DAREA DE SEAMA 
DE 

MERSUL SOCIETĂŢEI POLITECNICE ÎN ANUL 1909 

Domnilor Jlf_embri, 

In conformitate cu articolul 32 din Statute, Comitetul Socie
tăţei Politecnice are onoarea a supune aprobărei Adunărei Generale, 
darea de seamă de mersul Societăţei în cursul anului 1909. 

La 1 Decembrie 1908 Societatea noastră număra 394 membrii 
activi, în afară de cei 2 preşedinţi de onoare: Domnii Const. Olă
nescu şi Dimitrie A. Sturza şi de un membru de onoare al Comi
tetului Domnul Al. Gafcncu. 

In cursul anului acesta am perdut dintre membri activi pe 
regretaţi noştri colegi: Pâslă I. Ionescu, A., Filiti Pr. şi Văscscu D., 
la înmormântarea cărora Societatea a fost reprezentată prin dele
gaţiuni, depunându-se ş1 câte-o coroană. 

Altă cauză de micşorare a numărului membrilor a mai fost 
demisionarea din Societate a 3 membri, iar Comitetul a fost nevoit 
să aplice art. 37 din Statute la alţi 7 membri, cari au fost radiaţi, 

de oare ce n'au arătat cea mai mică bun['. voinţă spre a se pune 
în curent cu plata cotizaţiunilor. Credem că este locul de a mai 
insista asupra acestui fapt şi a ruga şi cu această ocazie pe toţi 

membrii întârziaţi să bine voiască de a-şi achita cotizaţiunile la zi, 
ast-f el ca să nu mai avem neplăcuta ocaz!e de a face aplicarea 
acestui articol pe viitor. 

In adunarea generală de la 7 Decembrie 1908 au fost admişb 
22 membri noi iar în adunarea generală dela 6 Decembrie 1909 au 
n1ai fost admişi încă 23 membri, astfel că astăzi Societatea noastră 
se compune din 425 membrii activi. 
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De la l Decembrie 1908 şi până astăzi s'au ţinut 8 şedinţi 

ale Comitetului şi 2 Adunări Generale, în afară de cea din astă seară. 

In cursul acestui an terminându-se executarea albumului Ro
mâno-Bulgar, el a fost distribuit tuturor membrilor cari au subscris 
la imprimarea lui. 

Un exemplar din album a fost oferit ca omagiu M. S. Regelui. 
Vice-preşedintele nostru d-nul E. A. Paugrati a avut onoarea 
de a fi primit în audienţă Duminecă 6 Decembrie c. şi, prezentând 
albumul, a arătat Majestăţei Sale sentimentele de devotament ale 
Corpului Tccnic către Tron şi Dinastie. 

M. S. Regele a primit cu mulţumire albumul şi a exprimat 
cele rr.ai bine voitoare sentimente pentru Societatea noastră şi In
ginerii romam. Majestatea sa a bine-voit să arnte că a urmărit 
tot-d'auna cu mulţumire activitatea rodnic~\ a Corpului nostru tecnic 
şi izbânzile lui paşnice în marele lucrări cc a executat şi a expri
mat speranţa că diferitele servicii tecnice \'Or căpăta încă dcsvoltări 
însemnate pentru a corespunde în cea mai largă măsură trebuin
ţelor ţărei, 

Vn alt exemplar al albumului urma să fie oferit ca omagiu 
A. S. Regală Pl'ittâpele Moşlc11itor. Dar, din cauza plecărei A. S. R. 
în străinătate, s'a amânat cererea audienţei pentru mai târziu. 

Sub supravegherea Comitetului superior de redacţiune şi prin 
stăruinţa şi activitatea d-lui redactor Cousl. Răilemm, Buletinul 
Societăţei noastre a apărut regulat şi în cursul acestui an d~ 2 ori 
pc lună punând pe membrii în curent cu activitatea tecnică din 
ţară şi străinătate şi dând ocazie membrilor noştri de a-şi publica 
~rticolele lor originale. 

Comisiunea de excursiuni şi serate a organizat în cursul acestui 
an 3 serate intime între membri Societăţei şi o excursiune la Câm
pina şi Buştenari în ziua de 13/26 Iunie, la care au luat parte 38 
persoane, vizitându-se exploatările petrolifere din acele localităţi. -
Trebue să menţionăm că foarte puţini dintre membri Societăţei iau 
parte atât la serate cât mai ales la excursiuni, as.t-fel că din această 
cauză chiar şi această singură excursiune era ameninţata să nu mai 
aibă loc, şi dacă totuşi s'a reuşit, aceasta se datoreşte numai marei 
stăruinţi şi insistenţelor personale ce au pus parte din noi pe lângă 
camarazii noştri de a se înscrie. 
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In cursul acestui an biblioteca s'a sporit prin cumpărare de 
cărţi noi şi s'a făcut inventari<:.rea tuturor cărţilor, din care se com
pune biblioteca noastră, aşezându-se în dulapurile comandate anume 
în acest scop. - Catalogul bibliotecei noastre este aproape alcătuit 
şi în curând va fi imprimat, distribuit şi pus la dispoziţia d-lor membri 
spre a găsi cu înlesnire cărţile ce doresc a cerceta. 

Situaţiunea financiară a Societăţei noastre, după cum veţi 
vedea din darea de seamă a d-lui Casier G. Popescu este şi la 
sfârşitul acestui an destul de prosperă, datorită în cea mai mare 
parte activităţei şi deosebitului interes ce a depus d-l Popescu de 
când se află Casier al Societăţei, ast-fel că în timp de 3 ani averea 
Societăţei a sporit cu circa 23.000 lei, fapt prntru care Comitetul 
i-a adus mulţumiri în şedinţa de la 10 Decembrie c. 

Domnilor l'viembri, aceasta fiind în linii generale activitatea 
Comitetului în cursul ace!'tui an şi faţă cu rezultatele financiare 
obţinute, avem onoarea a vă ruga să bine-voiţi a ne aproba gesti
unea !;ii a ne da descărcarea cerută de art. 33 din Statute. 

Preşedinte, E. A. PANGRATI 

Secretar, ION D. TEODOR 
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